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 :التركيب
 .ملغ 30ليك أسيد يت( + ساليسيوبيونملغ بيتاميتازون )ديبر  0.5: على ويغ من المرهم يحت1كل 

 فازلين، كحول إيتيلي. السواغات:
 :اتالتأثير
ت كمضاد للالتهابات، مضاد للحكة ومضيق للأوعية مع التأأيريرات يبين خواص بيتاميتازون ديبروبيون      س-ديبوديرميجمع  

 .ليك أسيديللساليسالحالة للطبقة القرنية 
 الاستطبابات:

الحأأاد  تحتالموضعي  التدبير العلاجيفي  للطبقة القرنيةحالة  لحكة ومضادة لو  فعالية مضادة للالتهاب    س-ديبوديرميعطي  
 للعلاج بالستيروئيدات القشرية. المستجيبةالمفرطة التقرن والجافة  والمزمن في الجلادات
 مضادات الاستطباب:

لعلاج الأمراض الفيروسية بما فيها جأأدري البقأأر، الحمأأالأ، الحأألأ البسأأيط، ا نتانأأات  مضاد استطباب س-ديبوديرميعد   •
 الفطرية، سل الجلد. 

 فرط التحسس لأي من مكونات المستحضر. •
 تحذيرات:ال

 أو بالقرب من العينين. /في س-ديبوديرم  ينبغي عدم استخدام
 مع الأغشية المخاطية، كذلك ينبغي الابتعاد عن المنطقة التناسلية والفتحات الأخرى. س-ديبوديرمينبغي تجنب تماس 

: الآرار الجانبية التي تم ا بلاغ عنها أرناء استخدام الستيروئيدات القشرية الجهازية، بما في ذلك كبت الغدة الكظرية، الأطفال
 قد تحدث أيضا مع الستيروئيدات القشرية الموضعية، خاصة عند الرضع والأطفال.

على مناطق واسعة من سطح الجسم أو ك أسيد أرناء العلاج ليساليساليزداد الامتصاص الجهازي للستيروئيدات الموضعية أو 
استخدام الضمادات، وبالتالي ينبغي اتخاذ احتياطات مناسبة في تلك الحأأالات أو أرنأأاء العأألاج علأأى المأأدى الطويأأل في حال  

 خاصة عند الرضع والأطفال.
لتأأيرير اسأأتخدام السأأتيروئيدات القشأأرية الموضأأعية أو المحفأأز بالأطفال قابلية أكبأأر لكبأأت محأأور الوطأأاء المرضى يبدي  قد  

لكبر نسأأبة مسأأاحة الجلأأد إلأأى  للامتصاص الزائد نظرا   الخارجية بالمقارنة مع المرضى البالغين نظرا  الستيروئيدات القشرية 
وزن الجسم. يجب أن يقتصر استخدام الستيروئيدات القشرية الموضعية عند الأطفال على أقل كمية تتوافق مع نظام علاجأأي 

 فعال. قد يتداخل العلاج المزمن بالستيروئيدات القشرية مع نمو وتطور الأطفال.
الكظر، متلازمة كوشينغ، تيخر النمو الخطي، تيخر زيادة الوزن، ارتفاع -النخامى-تم ا بلاغ عن حدوث كبت محور الوطاء

 ضغط الدم داخل الجمجمة عند الأطفال أرناء العلاج بالستيروئيدات القشرية الموضعية. 
مأأن قبأأل  غيأأاب الاسأأتجابة للتحفيأأز ونخفاض مستويات الكورتيزول فأأي الأأدم ا ر قمع الغدة الكظرية عند الأطفالتشمل مظاه

فوا، الصأأداع، تأأوذم حليمأأة العصأأب انتفأأاا اليأأا . تشمل مظاهر ارتفاع ضغط الدم داخل القحأأ الهرمونات المحفزة للدرلأ
 البصري الرنائية. 

 الاحتياطات:

ينبغي اتخاذ احتياطات مناسبة في استخدام الستيروئيدات القشرية الموضعية عند المرضى الذين يعانون من التهأأاب الجلأأد  •
 الركودي والأمراض الجلدية الأخرى مع ضع  الدورة الدموية.

أرناء الاستخدام المطول للستيروئيدات القشرية قد يحدث خطوط أو ضأأمور فأأي الجلأأد أو الأنسأأجة تحأأت الجلأأد. فأأي حأأال  •
 حدوث مرل تلك الأعراض ينبغي التوق  عن العلاج.

 ينبغي نصح المرضى  بلاغ الأطباء عن الاستخدام المسبق للستيروئيدات القشرية. •

ينبغي التوق  عن العلاج في حال حدوث تهيج، تحسأأس، جفأأا  مفأأرط، تأأدريج غيأأر مرغأأوب فيأأخ يتطأأور مأأع اسأأتخدام  •
 المستحضر. 

قد يؤدي تطبيق المستحضر على مناطق واسعة من الآفات إلى امتصاص جهازي مهم يؤدي إلى فرط إفأأراز قشأأر الكظأأر  •
 يتجلى من خلال كبت الكظر، وجخ بدري، خطوط، كبت النمو.

 في حال وجود إنتان مفتوح ينبغي استخدام مضاد جررومي مناسب. •

إذا لأأم يلاحأأظ حأأدوث اسأأتجابة مرضأأية للأعأأراض فأأي غضأأون بضأأعة أيأأام إلأأى أسأأبوع، ينبغأأي التوقأأ  عأأن العأألاج  •
 بالستيروئيدات القشرية الموضعية وإعادة تقييم العلاج.

 التأثيرات الجانبية:
تم ا بلاغ عن التفاعلات الجلدية الموضعية التالية أرناء استخدام السأأتيروئيدات الموضأأعية: حرقأأة، حكأأة، تهأأيج، جفأأا ،  •

 اندفاعات عدية، نقص التصبغ، التهاب الجلد حول الفم، التهاب الجلد التحسسي بالتماس.  ،التهاب الجريبات، فرط الأشعار 

قد تحدث التيريرات التالية بشكل متكرر مع اسأأتخدام الضأأمادات المطبقأأة: تعطأأن الجلأأد، إنتانأأات رانويأأة، ضأأمور الجلأأد،  •
 خطوط، الدخنية. 

يك أسيد احمرار موضعي في الجلأأد، تقشأأر، حكأأة وشأأعور بأأالألم الشأأديد. قأأد يأأؤدي لبا ضافة إلى ذلك، قد يسبب الساليس •
 ليك أسيد.ليك أسيد إلى التهاب الجلد، كما قد يحدث فرط تحسس للساليسالتطبيق المستمر للساليس

  :الحمل
لا تسأأتخدم الأدويأأة مأأن هأأذا يجأأب أ فإنأأخسلامة استخدام الستيروئيدات القشرية الموضعية عند الحوامل لم يتم إربات   خبما أن 

لا تستخدم الأدويأأة مأأن هأأذا ويجب أالنوع خلال فترة الحمل إلا إذا كانت الفائدة المرجوة تبرر الخطر المحتمل على الجنين. 
 من الوقت عند المرضى الحوامل.أو بكميات كبيرة أو لفترات طويلة النوع على نطالأ واسع 

 الإرضاع:
ليس من المعرو  فيما إذا كان العلاج الموضعي بالستيروئيدات القشرية يمكن أن يؤدي إلى امتصاص جهازي كا   نتاج  

راعاة قرار إما بالتوق  عن ا رضاع أو عن استخدام المستحضر مع م في حليب الأم. لذلك ينبغي اتخاذ  كميات قابلة للكش 
 .أهمية الدواء بالنسبة للأم

 الجرعة وطريقة الإعطاء:
المرهم بلط  وبشكل تام على يجب أن يدلك  ،تغطية المنطقة المصابة بشكل كامللمرهم  س-ديبوديرم  طبق طبقة رقيقة مني

بالنسبة لبعض المرضى يمكن تحقيق صيانة كافيأأة بتطبيقأأات أقأأل .  في الصباح والمساء،  . الوتيرة المعتادة مرتين يوميا  الجلد
 .تواترا  

 .المطبقة ضماداتالمع  المستحضر لا ينبغي أن يستخدم 
 فرط الجرعة:

الكظريأأة، ممأأا -وظيفة الغدة النخاميأأة المفرط أو لفترات طويلة إلى كبت  : يؤدي استخدام الستيروئيدات الموضعيةالأعراض
 .قشر الكظر بما في ذلك مرض كوشينغيؤدي إلى قصور الغدة الكظرية الرانوي، وإلى أعراض فرط إفراز 

الجرعأأة مأأن  فأأرط سأأببأعأأراض التسأأمم بالساليسأأيلات. قأأد ي المفأأرط أو المطأأول إلأأى  الساليساليك أسأأيدقد يؤدي استخدام  
الساليسيلات اضطرابات مؤقتة في السمع أو البصر، نعاس وغريأأان. فأأي حأأال حأأدوث تلأأك الأعأأراض ينبغأأي التوقأأ  عأأن 

 حتى تختفي الأعراض. س-ديبوديرماستخدام 
ج اضطراب الشوارد إذا لزم يعالعادة عكوسة.  لفرط القشرانيةالأعراض الحادة  يوصى بالعلاج العرضي المناسب.  العلاج:

 لستيروئيدات القشرية.لالتدريجي  بالسحبالأمر. في حال السمية المزمنة، ينصح 
بيكربونأأات  الساليسأأيلات. يعطأأى اذ تأأدابير لتخلأأيص الجسأأم بسأأرعة مأأنعأألاج التسأأمم بالساليسأأيلات عرضأأي. ينبغأأي اتخأأ 

 .ديوم عن طريق الفم لقلونة البول لتسريع ا درار الصو
 شروط الحفظ:

 م.( °30-15يحفظ بدرجة حرارة ) -
 بعيدا  عن الضوء.يحفظ  -
 يحفظ بعيدا  عن متناول الأطفال. -

 التعبئة:
 مرهم.  س-ديبوديرمغ  30تيوب ألمنيوم يحوي علبة كرتون تحتوي 
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DIPODERM-S (Ointment) 
Betamethasone (as dipropionate) 0.05%, Salicylic acid 3% 
 
 
COMPOSITION: 
Each 1gr. of  DIPODERM-S contains 0.5 mg betamethasone (as dipropionate), Salicylic acid 30 mg. 
Excipients: Vaseline, Alcohol. 
ACTIONS: 
DIPODERM-S combines the anti-inflammatory, antipruritic and vasoconstrictive activity of 
betamethasone dipropionate with the keratolytic effects of salicylic acid. 
INDICATIONS: 
DIPODERM-S provides anti-inflammatory, antipruritic and keratolytic activity in the topical 
management of subacute and chronic hyperkeratotic and dry dermatoses responsive to 
corticosteroid therapy. 
CONTRAINDICATIONS: 

• DIPODERM-S are contraindicated in viral diseases including vaccinia, varicella, herpes simplex, 
and fungal infections; also, tuberculosis of the skin.  

• Hypersensitivity to any one of the components of the product. 
WARNINGS: 
These drugs should not be used in or near the eyes. 
It should be avoided contacting the product with mucous membranes. As well as, it should be kept 
away from the genital area and other orifices. 
Paediatrics: Any of the side effects that have been reported following systemic use of corticosteroids, 
including adrenal suppression, may also occur with topical corticosteroids, especially in infants and 
children. 
Systemic absorption of topical corticosteroids or salicylic acid will be increased if extensive body 
surface areas are treated or if the occlusive technique is used. Suitable precautions should be taken 
under these conditions or when long-term use is anticipated, particularly in infants and children. 
Pediatric patients may demonstrate greater susceptibility to topical corticosteroid induced HPA axis 
suppression and to exogenous corticosteroid effects than mature patients because of a greater 
absorption due to a larger skin surface area to body weight ratio. Use of topical corticosteroids in 
children should be limited to the least amount compatible with an effective therapeutic regimen. 
Chronic corticosteroid therapy may interfere with growth and development of children. 
HPA axis suppression, Cushing’s syndrome, linear growth retardation, delayed weight gain, and 
intracranial hypertension have been reported in children receiving topical corticosteroids. 
Manifestations of adrenal suppression in children include low plasma cortisol levels and absence of 
response to ACTH stimulation. Manifestations of intra-cranial hypertension include a bulging 
fontanelle, headaches, and bilateral papilledema. 
PRECAUTIONS: 
• Suitable precautions should be taken in using topical corticosteroids in patients with stasis 

dermatitis and other skin diseases with impaired circulation. 
• Prolonged use of corticosteroid preparations may produce striae or atrophy of the skin or 

subcutaneous tissue. If this occurs, treatment should be discontinued. 
• Patients should be advised to inform subsequent physicians of the prior use of corticosteroids. 
• If irritation, sensitization, excessive dryness, or unwanted scaling develops with the use of the 

product, treatment should be discontinued. 
• Application over extensive lesions may result in significant systemic absorption producing 

hypercorticism manifesting itself by adrenal suppression, moon facies, striae and suppression 
of growth. 

• If an overt infection is present, appropriate antimicrobial treatment is indicated. 
• If symptomatic response is not noted within a few days to a week, the local application of 

corticosteroids should be discontinued and the patient re-evaluated. 
 
 

ADVERSE EFFECTS: 
• The following local adverse skin reactions have been reported with the use of topical steroids; 

burning, itching, irritation, dryness, folliculitis, hypertrichosis, acneiform eruptions, 
hypopigmentation, perioral dermatitis, allergic contact dermatitis.  

• The following may occur more frequently with the use of occlusive dressings: maceration of the 
skin, secondary infection, skin atrophy, striae, miliaria.  

• In addition, the salicylic acid component may cause local reddening of the skin, desquamation, 
pruritus and smarting. Continuous application of salicylic acid preparations to the skin may 
cause dermatitis. Hypersensitivity to salicylic acid may occur. 

Pregnancy:  
Since safety of topical corticosteroid use in pregnant women has not been established, drugs of 
this class should be used during pregnancy only if the potential benefit justifies the potential risk to 
the foetus. Drugs of this class should not be used extensively in large amounts or for prolonged 
periods of time in pregnant patients. 
Lactation: 
Since it is not known whether topical administration of corticosteroids can result in sufficient 
systemic absorption to produce detectable quantities in breast milk, a decision should be made to 
discontinue nursing or to discontinue the drug, taking into account the importance of the drug to 
the mother. 
DOSAGE AND ADMINISTRATION: 
A thin film of DIPODERM-S should be applied to cover completely the affected area. The ointment 
should be massaged gently and thoroughly into the skin. The usual frequency of application is 
twice daily, in the morning and at night. For some patients, adequate maintenance may be 
achieved with less frequent application. 
The product should not be used under occlusive dressing. 
OVERDOSAGE: 
Symptoms: Excessive or prolonged use of topical corticosteroids can suppress pituitary-adrenal 
function, resulting in secondary adrenal insufficiency, and produce manifestations of 
hypercorticism, including Cushing's disease. 
Excessive or prolonged use of topical preparations containing salicylic acid may cause symptoms 
of salicylism. Overdosage of salicylates may cause temporary hearing or visual disturbances, 
drowsiness and nausea. If this occurs, discontinue use until symptoms disappear. 
Treatment: Appropriate symptomatic treatment is indicated. Acute hypercorticoid symptoms are 
usually reversible. Treat electrolyte imbalance, if necessary. In case of chronic toxicity, slow 
withdrawal of corticosteroids is advised. 
Treatment of salicylism is symptomatic. Measures should be taken to rid the body rapidly of 
salicylate. Administer oral sodium bicarbonate to alkalinize the urine and force diuresis. 
STORAGE CONDITIONS: 
-Store at temperature between (15-30) °C. 
-Protect from light. 
-Keep out of reach of children. 
PACKAGING: 
Aluminum tube contains 30 gr. DIPODERM-S ointment/Carton box 
 


